
Protokół Nr …/2024 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego, Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej, Turystyki oraz Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 10 czerwca 2024 r. 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Przyjęcie protokołu Komisji z dnia 21.05.2024 r.  

4. Omówienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Gołdap za 2023 rok 

5. Raport o stanie Gminy Gołdap za rok 2023 – pytania i uwagi 

6. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) udzielenia Burmistrzowi Gołdapi wotum zaufania; 

2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Gołdap za 2023 rok; 

3) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gołdapi za rok 2023; 

4) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających    

Przemocy Domowej w Gminie Gołdap na lata 2024-2030; 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego w przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych prowadzonych przez 

Gminę Gołdap; 

6) oceny aktualności studium i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Gołdap 

oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego; 

7) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego kwartału miasta Gołdap, ograniczonego: ulicą 

Stadionową, prawym brzegiem rzeki Gołdapy, brzegiem Zalewu Ustronie w kierunku północnym  

do działki 408/2, wschodnią granicą działki 408/2, 408/1, w dół zachodnią granicą działki 269/3, dalej  

w kierunku wschodnim do punktu styku działki 2018 z działką 386 i następnie północną granicą działki 

386 do ulicy Stadionowej; 

8) nadania  nazwy ulicy w mieście Gołdap. 

7. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki Zbigniew 

Makarewicz.  

Powitał członków komisji, pracowników urzędu, gości oraz media.  

Do pkt 2  

Radny Zbigniew Makarewicz zgłosił wniosek o zmianę  porządku posiedzenia w sprawie zdjęcia  

z porządku posiedzenia pkt 3 w sprawie przyjęcia protokołu Komisji z dnia 21.05.2024 i zmianę danego punktu 

na wolne wnioski z pkt 7.  

Radny Maciej Kordjak zgłosił wniosek o zmianę  porządku posiedzenia w sprawie zdjęcia z porządku 

posiedzenia pkt 3 w sprawie przyjęcia protokołu Komisji z dnia 21.05.2024 i zmianę danego punktu na wolne 

wnioski z pkt 7.  

Radny  Marcin Urzędowski zgłosił wniosek o zmianę  porządku posiedzenia w sprawie zdjęcia z porządku 

posiedzenia pkt 3 w sprawie przyjęcia protokołu Komisji z dnia 21.05.2024 i zmianę danego punktu na wolne 

wnioski z pkt 7. 

 W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za, 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za, 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

 



Do pkt 3 

Radny Zbigniew Makarewicz udzielił głos mieszkańcowi. 

Mieszkaniec Wincenty Perko powiedział, że Gołdapskie Koło Polskiego Związku Wędkarskiego jest 

najliczniejszą organizacją pozarządową działając na terenie miasta i powiatu gołdapskiego. Aktualnie zrzesza 

ponad czterystu wędkarzy jako organizacja nie posiada żadnego pomieszczenia do prowadzenia działalności. 

W okresie letnim wykorzystywany jest hangar oddalony od centrum miasta ponad 3 kilometry. Zimą  

nie ma się gdzie spotkać. Posiedzenia Zarządu Koła odbywają się nie rzadziej niż raz w miesiącu. 

Organizowane są 8-9 imprezy, w tym trzy imprezy otwarte, w których mogą brać udział nie tylko wędkarze  

z koła: impreza z okazji Międzynarodowego Dnia Dziecka współorganizowana z OSIR Gołdap, w tym roku 

brało w niej udział prawie osiemdziesiąt dzieci z opiekunami, drugą otwartą imprezą jest „Otwarty  

24 – godzinny drużynowy maraton leszczowy”, w finansowaniu tej imprezy wspomaga Burmistrz Gołdapi, 

trzecią imprezą jest „Wędkowanie rodzinne”. Działalność swoją skupia na jeziorze Gołdap oraz w rejonie 

hangaru. Tam też wykonano slip do opuszczania łodzi. Jest to jedyny porządny slip nad jeziorem Gołdap. 

Korzysta z niego Policja i głównie Straż Pożarna do prowadzenia szkoleń, również jest na ścianie hangaru 

tablica informująca „PUNKT CZERPANIA WODY”. Po wybudowaniu ścieżki rowerowo – pieszej wzdłuż 

brzegu jeziora, jest bardzo trudno wodować łodzie. Zjazd ze ścieżki do slipu jest wykonany ze żwiru i koła 

samochodów zapadają się w nim. Bezpośrednio przy hangarze zamontowano „siatkę” (dotyka do dachu 

hangaru, co uniemożliwia zamontowanie rynien dachowych i odnowienia elewacji), by posadzone przy niej 

rośliny mogły się piąć. Przed wybudowaniem ścieżki był naturalny odpływ wody z dachu do jeziora, teraz 

woda zbiera się przy ścianie hangaru. Ponadto po wybudowaniu ścieżki izolacja pozioma znajduje się poniżej 

powierzchni ziemi. W 2015 r. na spotkaniu z prof. doc. dr hab. Tomaszem Hesse pierwszy raz przedstawił 

negatywne stanowisko gołdapskich wędkarzy na temat rekultywacji jeziora metodą zastosowania „glinki”. 

Zaproponowano rozważenie zastosowania innych sprawdzonych i mniej kosztownych metod. W roku 2017 

wystąpił na sesji Rady Miejskiej przedstawiając negatywne stanowisko wędkarzy dotyczące rekultywacji 

jeziora „glinką”. W roku 2023 prof. Hesse zakończył monitoring jeziora. Wyniki badań za okres monitoringu 

są w Urzędzie. W roku 2004 podpisał wraz z dyrektorem OSIR, właścicielem „Leśnego Zakątka”  

i właścicielem sanatorium skierowano pismo do prezesa ZG PZW o ograniczenie odłowów na jeziorze Gołdap. 

Nie uzyskano odpowiedzi, ale Gospodarstwo Rybackie ograniczyło odłowy do jednej tony rocznie. W latach 

2017 – 2021 był członkiem GKR PZW. Na pierwszym spotkaniu z nowymi władzami przedstawiciele władz 

z Okręgów Białegostoku i Olsztyna zaproponowali wprowadzenie zasad bez sieciowych jezior użytkowanych 

przez Gospodarstwo Rybackie PZW Suwałki w obrębie miast i terenach o dużej presji turystyki wędkarskiej. 

Temat ten wielokrotnie był poruszany na spotkaniach w Zarządzie Głównym. W roku 2020 podpisane zostały 

pierwsze umowy Prezesa Zarządu Głównego PZW z władzami miast, między innymi Gołdapi. W ZG były 

dyskusje, w jaki sposób odciążyć finansowo miasta z „haraczu” za bez sieciowe jeziora. We wrześniu  

2022 roku Zarząd Główny przyjął uchwałę o zdjęciu „haraczu” z miast. W roku 2024 na kolejnych pięciu 

jeziorach użytkowanych przez Gospodarstwo Rybackie PZW zaprzestano prowadzenia odłowów sieciowych. 

Radny Maciej Kordjak zapytał, czy na pozostałych jeziorach w gminie jako  gołdapskie PZW prowadzona 

jest działalność.  

Mieszkaniec Wincenty Perko odpowiedział, że działalność jest prowadzona na jeziorze Gołdap aczkolwiek 

wędkarze również łowią na pozostałych jeziorach na terenie powiatu gołdapskiego.  

Do pkt 4    

 Radny Zbigniew Makarewicz zwrócił się do zastępcy skarbnika Agnieszki Ryszewskiej o przedstawienie 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2023 r. 

Zastępca skarbnika Agnieszka Ryszewska przestawiła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy  

za 2023 r. /Zarządzenie nr 2233/III/2024 Burmistrza Gołdapi z dnia 25 marca 2024 roku w sprawie 

przedstawienia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Gołdap w 2023 roku. 

Uwag nie zgłoszono. 

Do pkt 5  

Zastępca skarbnika Agnieszka Ryszewska powiedziała, że raport o stanie gminy za 2023 rok zawiera dane 

przedstawione w punkcie poprzednim. 

Kierownik wydziału OSS Anna Podciborska powiedziała, że wydatki na oświatę wynoszą ponad 

41 000 000,00 zł. W 2023 roku ponad 18 000 000,00 zł pochodziło z subwencji. W 2023 roku zostały 

pozyskane środki w związku z pobytem dzieci i młodzieży z Ukrainy w kwocie ponad 500 000,00 zł. Placówki 

funkcjonowały bez zmian. Liczba oddziałów w placówkach wynosiła 109 a liczba uczniów w 2023 r. to 2136 

dzieci. W większej mierze nauczyciele są dyplomowani. We wszystkich szkołach jest 213 nauczycieli.  

Koszt utrzymania placówek jest zdecydowanie wyższy niż otrzymywana dotacja. Środki wpływające  

do budżetu z koncesji przyjmowane są na podstawie oświadczeń a później w ramach gminnego programu 

realizowane są zadania. Prowadzony jest również punkt konsultacyjny w ramach terapii uzależnień, grupa 

wsparcia. Liczba sprzedaży napojów alkoholowych poza miejscem sprzedaży koncesji – 30 i liczba punktów  

https://bip.goldap.pl/pl/1289/34810/zarzadzenie-nr-2233-iii-224-burmistrza-goldapi-z-dnia-25-marca-224-roku-w-sprawie-przedstawienia-sprawozdania-rocznego-z-wykonania-budzetu-gminy-goldap-w-223-roku.html
https://bip.goldap.pl/pl/1289/34810/zarzadzenie-nr-2233-iii-224-burmistrza-goldapi-z-dnia-25-marca-224-roku-w-sprawie-przedstawienia-sprawozdania-rocznego-z-wykonania-budzetu-gminy-goldap-w-223-roku.html


sprzedaży w miejscu sprzedaży – 18. Jeden punkt może mieć maksymalnie 3 zezwolenia. W ramach wydziału 

prowadzona jest również działalność gospodarcza w ramach której działalność można zarejestrować, zmienić 

wpis, wznowienie bądź zakończyć działalność. Wiodąca działalnością gospodarczą jest działalność 

budowlana.  

Dyrektor OPS Emilia Mor – Górska powiedziała, że ośrodek realizuje zadania w szczególności z zakresu 

pomocy społecznej w formie finansowej, jak również niefinansowej. OPS realizuje również zadania  

na podstawie innych ustaw, m. in. dodatki mieszkaniowe, fundusz alimentacyjny, wpieranie rodziny i pieczy 

zastępczej.  OPS realizuje również pomoc obywatelom Ukrainy. Przy ośrodku działa gminny zespół 

interdyscyplinarny. OPS realizuje pomoc żywnościową, senior 75+, dożywianie, asystent osoby 

niepełnosprawnej.  

Pracownik WIR Jarosław Duchnowski powiedział, że działalność inwestycyjna została szczegółowo 

przedstawiona w sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok. Łączne wydatki majątkowe w 2023 roku 

przeznaczone na realizację inwestycji wynosiła 13 735 198,11 zł, w tym zadania inwestycyjne  

na kwotę 13 496 408,61 zł, zakupy inwestycyjne 64 471,50 zł; pozostałe wydatki majątkowe w wysokości 

184 298,00 zł.  

Członek Komisji Monika Wałejko powiedziała, że stan zadłużenia komunalnego to prawie  

3 000 000,00 zł. W 2023 r. skierowano 21 spraw dotyczących zadłużenia. Zapytała,  czy zadłużenie rośnie  

w stosunku do lat poprzednich.  

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że jest to duża kwota. Nikt nie skorzystał  

z możliwości odpracowania zadłużeń komunalnych. Pod koniec roku zostało zmienione zarządzenie  

w zakresie stawki za godzinę odpracowania zadłużenia komunalnego. Stawka odpowiada minimalnej 

godzinowej minimalnego wynagrodzenia. W tym roku jedna osoba korzysta z tej możliwości. Przedstawiła 

informację wydziału za 2023 rok. Wydział zajmuje się realizacją funduszu sołeckiego, programu Opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiem bezdomności, gospodarką wodociągową i kanalizacyjną 

poprzez PWiK, gospodarką mieszkaniową i komunalną.  

 Wiceprzewodniczący KBiRG Kamil Markowski zapytał, kiedy zostanie wykonane oświetlenie przy  

pl. Zwycięstwa 18 i 19. 

 Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że urząd wystąpił do urzędu marszałkowskiego  

o możliwość przeniesienia infrastruktury z zaplecza pl. Zwycięstwa 18 i 19. Infrastruktura wykonana została 

w połączeniu z oświetleniem, więc dopiero po przeniesieniu jej można będzie podejść do oświetlenia.   

Kierownik WGK Magda Zymkowska powiedziała, że wykonawca spróbuje zdemontować jedną lampę  

i zobaczyć jak to działa. Na dzień dzisiejszy cały czas coś powoduje zwarcie.  

Kierownik wydziału GPO Beata Kołakowska powiedziała, że wydział zajmuje się planowaniem 

przestrzennym. Zmieniła się ustawa o planowaniu przestrzennym. Od 2026 r. przestanie obowiązywać studium 

a do tego czasu gmina jest zobowiązana przygotowania ogólnego planu zagospodarowania. W tej chwili w 

trakcie opracowywania jest 6 miejscowych planów. W związku z ochroną środowiska realizowany był program 

„Ciepłe mieszkanie” oraz „Czyste powietrze”. Wydział zajmował się zadaniem usuwania azbestu poprzez 

nabór wniosków i prowadzenie działań. W zakresie wydziału jest również opieka nad zabytkami.  

 Członek Komisji Sylwia Wrzesień – Kisielewska zapytała, czy gmina będzie wykonywała jakiekolwiek 

czynności w zakresie likwidacji barszczu Sosnowskiego i czy będzie składała wnioski na pozyskanie środków 

w ramach o ze środków Wojewódzkiego Funduszu Rozwoju Środowiska.  

 Kierownik wydziału GPO Beata Kołakowska powiedziała, że gmina przez wiele lat usuwała barszcz 

Sosnowskiego pozyskując środki z Wojewódzkiego Funduszu Rozwoju Środowiska. Barszcz był usuwany  

ze wszystkich terenów niezależnie od właściciela gruntu. Zmieniła się ustawa o gatunkach chronionych – 

Inwazyjne Gatunki Obce – IGO. Nakłada na burmistrza szereg obowiązków i nie pozwala burmistrzowi  

na usuwanie jak do tej pory. W związku z tym, wielu właścicieli otrzymało powiadomienia, że posiadają  

na swoim terenie inwazyjne gatunki obce, że powinni je usuwać we własnym zakresie i informować o tym 

gminę. Gmina jest monitorowana przez RDOŚ. Jeżeli właściciel nieruchomości nie usunie IGO,  

nie powiadomi gminy o tym fakcie to gmina musi podjąć działania zaradcze nakazując, a jak nie to podjąć 

działania zastępcze i obciążyć właściciela kosztami.  

Członek Komisji Sylwia Wrzesień – Kisielewska powiedziała, ze w związku z tym, że został wyznaczony 

termin usunięcia barszczu, czy można wystąpić do burmistrza o zmianę terminu. 

 Kierownik wydziału GPO Beata Kołakowska odpowiedziała, że w barszczu Sosnowskiego najgorsze jest 

kwitnienie rośliny i wysiewanie się nasion, które potrafią przetrwać nawet kilka lat. Dlatego jest taki termin. 

Są osoby, które mają doświadczenie i można zlecić to innym firmom. 

 Wiceprzewodniczący KROW Marek Zajączkowski zapytał, czy teraz zwalczanie barszczu na prywatnych 

gruntach spada na właściciela działki. Zwalczanie prowadzone przez gminę przynosiły jakieś rezultaty. Skąd 

właściciel działki, np. 2ha ma posiadać środki na usunięcie rośliny. 



Kierownik wydziału GPO Beata Kołakowska powiedziała, że jest to szeroki temat ale tak uchwalił 

ustawodawca.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, aby punkt odnośnie roślin inwazyjnych wprowadzić  

na najbliższym posiedzeniu Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku publicznego, by 

głębiej zająć się tematem.  

Wiceprzewodniczący KROW Marek Zajączkowski zapytał, czy osoby prywatne mogą składać wnioski  

o dofinansowanie Wojewódzkiego Funduszu Rozwoju Środowiska. 

Kierownik wydziału GPO Beata Kołakowska odpowiedziała, że nie słyszała o takich możliwościach. 

Kierownik WKS Justyna Charkiewicz powiedziała, że w raporcie znajdują się informacje na temat 

współpracy z organizacjami pozarządowymi, organizacjami, Citaslow, Ego – Kraina Bociana, współpraca 

międzynarodowej. Raport przedstawia również program „Weterani są wśród nas” oraz szczegółowe działania 

OSiR, Biblioteki Publicznej i Domu Kultury.  

Do pkt 6 

1) 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz zwrócił się do kierownik WKS Justyny Charkiewicz  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gołdapi wotum zaufania. 

Kierownik WKS Justyna Charkiewicz powiedziała, że zgodnie z art. 18 ust.2 pkt 4a ustawy z dnia 8 marca 

1990 roku o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy rozpatrywanie raportu  

o stanie gminy oraz podejmowanie uchwały w sprawie udzielenia lub nieudzielenia wotum zaufania z tego 

tytułu. W dniu 31 maja 2024 r. Burmistrz Gołdapi przedstawił Radzie Miejskiej w Gołdapi „Raport o stanie 

Gminy Gołdap za 2023 rok”, który obejmuje podsumowanie działalności organu wykonawczego gminy  

w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady miejskiej i budżetu 

obywatelskiego. Rada rozpatruje raport na sesji, na której podejmowana jest uchwała w sprawie udzielenia lub 

nieudzielenia absolutorium burmistrzowi. Raport rozpatrywany jest w pierwszej kolejności,  

a nad przedstawionym raportem przeprowadza się debatę. W debacie zabierają̨ głos radni bez ograniczeń 

czasowych, mogą również zabierać głos mieszkańcy, po spełnieniu warunków określonych w ustawie. 

Uchwałę o udzielenie wójtowi wotum zaufania rada gminy podejmuje bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu rady gminy. Niepodjęcie uchwały o udzieleniu wójtowi wotum zaufania jest 

równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu wójtowi gminy wotum zaufania. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały udzielenia 

Burmistrzowi Gołdapi wotum zaufania.  

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za, 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za, 1 wstrzymujący się 

 

Przewodniczący KBiRG Maciej Kordjak powiedział, iż jest to absurdalność tej sytuacji, gdyż głosowano 

nad dwoma różnymi rzeczami w jednym głosowaniu.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz powiedział, że trudno ocenić pracę burmistrza Konrada 

Kazanieckiego po miesiącu jego pracy.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki zaproponował, że jeśli taka sytuacja miałaby miejsce w przyszłości 

przed końcem kadencji to głosowanie nad wotum zaufania należałoby wykonać przed końcem kadencji.  

2)  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz zwrócił się do zastępcy skarbnika Agnieszki Ryszewskiej   

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gołdap za 2023 rok. 

Zastępca skarbnika Agnieszka Ryszewska powiedziała, że sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Gołdap za 2023 rok Burmistrz Gołdapi przyjął Zarządzeniem Nr 2233/III/2024 z dnia 25 marca 2024 roku, 

które przedłożył Radzie Miejskiej w Gołdapi oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Olsztynie  

w wymaganym terminie, natomiast Zarządzeniem Nr 2262/IV/2024 Burmistrza Gołdapi z dnia 30 kwietnia 

2024 roku zostało przyjęte sprawozdanie finansowe za 2023 rok. Zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy o finansach 

publicznych, organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego rozpatruje i zatwierdza przedstawione 

sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gołdap za 2023 rok  

do 30 czerwca następującego po roku budżetowym.   

Uwag nie zgłoszono.  



Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gołdap 

za 2023 rok.  

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za, 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za, 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 6 za 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz   zarządził przerwę w posiedzeniu – godz. 15:57 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz   wznosił posiedzenie – godz. 16:02 

3)  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz zwrócił się do przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  

Andrzeja Dołegi o przedstawienie  projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gołdapi 

za rok 2023. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Dołęga powiedział, że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy 

o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy rozpatrywanie sprawozdania  

z wykonania budżetu oraz podejmowanie uchwały w sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium. 

Zgodnie  art. 271  ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r  o finansach publicznych - organ stanowiący  nie później  

niż do dnia 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium  

po zapoznaniu się ze sprawozdaniem Burmistrza Gołdapi z wykonania budżetu Gminy za rok 2023 i opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o tym sprawozdaniu, sprawozdaniu finansowym za 2023 rok, 

informacją o stanie mienia Gminy Gołdap oraz stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Gołdapi. 

Burmistrz Gołdapi Zarządzeniem Nr 2262/IV/2024 z dnia 30 kwietnia 2024 roku przyjął sprawozdanie  

z wykonania budżetu Gminy Gołdap za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy Gołdap.  

Zarządzeniem Nr 2233/III/2024 z dnia 25 marca 2024 roku przyjął sprawozdanie finansowe za 2023 rok  

i przedłożył Radzie Miejskiej w Gołdapi oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Olsztynie celem 

zaopiniowania. Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie Uchwałą Nr RIO.VIII-0120-190/24 z dnia  

15 kwietnia 2024 roku wydała pozytywną opinię o przedłożonym przez Burmistrza Gołdapi sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy Gołdap za 2024 rok. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Gołdapi  27 maja 

2024 roku podjęła Uchwałę Nr 1/2024 w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Gołdap za 2023 rok oraz o innych materiałach towarzyszących wnioskowi o udzielenie absolutorium, 

wyrażając tym samym pozytywną opinię o ww. sprawozdaniach i zawnioskowała o udzielenie Burmistrzowi 

Gołdapi absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

 Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gołdapi za rok 2023. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za,  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za,  

4)  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz zwrócił się do dyrektor OPS Emilii Mor – Górskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Gołdap na lata 2024-2030. 

Dyrektor OPS Emilia Mor – Górska powiedziała, że zgodnie z art. 6 ust 2 pkt 1 ustawy o przeciwdziałaniu 

przemocy domowej do zadań własnych gminy należy opracowanie i realizacja Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej. Aktualnie  

na terenie gminy obowiązuje Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie w Gminie Gołdap na lata 2021 – 2025 przyjęty uchwałą z dnia 29 grudnia 2020 r. Jednak 

w związku z obszerną nowelizacją ustawy o przeciwdziałaniu przemocy domowej konieczne jest przyjęcie 

nowego programu o zmienionej nazwie Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób 

doznających Przemocy Domowej w Gminie Gołdap. Program zawiera charakterystykę przemocy domowej 

jako zjawiska społecznego, wykaz celów, kierunków programu, jego adresatów, określa podstawy prawne 

podejmowanych działań i stanowi narzędzie do efektywnego przeciwdziałania przemocy domowej oraz 

zmniejszenia jej negatywnych następstw w życiu społecznym i rodzinnym, a także stworzenia jednolitego, 

profesjonalnego systemu interwencji i wsparcia dla osób zagrożonych bądź uwikłanych w przemoc domową. 

Beneficjentami tego programu są rodziny doznające przemocy domowej, zagrożone przemocą, osoby dorosłe 

i dzieci, ofiary i sprawcy oraz świadkowie przemocy, społeczność lokalna, organizacje pozarządowe, jednostki 



organizacyjne odpowiedzialne za przeciwdziałanie przemocy domowej. Realizatorami programu są natomiast 

instytucje i organizacje zobligowane do działań z zakresu przeciwdziałania przemocy domowej. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie 

Gołdap na lata 2024-2030. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za,  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za,  

5)  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz zwrócił się do kierownika wydziału OSS Anny 

Podciborskiej o przedstawienie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat 

za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych prowadzonych 

przez Gminę Gołdap. 

Kierownik wydziału OSS Anna Podciborska powiedziała, że wychowanie przedszkolne do 5h jest 

bezpłatne, natomiast zgodnie z przepisami każda dodatkowa godzina pobytu jest płatna. Zgodnie  

z Obwieszczeniem Ministra Edukacji co roku ta kwota podlega waloryzacji, aktualnie może ona wynosić  

od 1 września 2024 r. - 1,44 zł za każdą kolejną rozpoczętą godzinę. W związku z tym, że Rada Miejska może 

podjąć taką uchwałę proponuje się aby była to kwota 1,40 zł od każdej rozpoczętej godziny z obowiązywaniem 

od 1 września 2024 r. 

Przewodniczący KBiRG Maciej Kordjak zapytał, jaka była to kwota do tej pory.  

Kierownik wydziału OSS Anna Podciborska odpowiedziała, iż była to kwota 1,30 zł.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego  

w przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych prowadzonych przez Gminę Gołdap. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za,  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za,  

6)  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz zwrócił się do kierownik wydziału GPO Beaty 

Kołakowskiej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie oceny aktualności studium i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Gołdap oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego. 

Kierownik wydziału GPO Beata Kołakowska powiedziała, że w myśl art. 32 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 

2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym burmistrz zobowiązany jest do monitorowania 

aktualności ustaleń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego i obowiązujących 

planów miejscowych. Burmistrz Gołdapi sporządził „Analizę zmian w zagospodarowaniu przestrzennym  

i ocenę aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Gołdap. Powyższa Analiza została pozytywnie 

zaopiniowana przez Gminną Komisję Urbanistyczno-Architektoniczną w Olecku, pełniącą funkcję organu 

doradczego Burmistrza Gołdapi.  Wyniki Analizy przedstawiono w załączniku do niniejszej uchwały. Przy 

sporządzaniu Analizy wzięto pod uwagę w szczególności zgodność studium i miejscowych planów  

z wymogami wynikającymi z przepisów art.10 ust.1 i 2, art. 15 i art. 16 ust.1 ustawy o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym. 

Przewodniczący KBiRG Maciej Kordjak powiedział, że przy mapie w załączniku brakuje legendy. 

Kierownik wydziału GPO Beata Kołakowska odpowiedziała, że postara się uzupełnić o legendę. Rysunek 

jest generowany na podstawie danych na portalu internetowym w zakładce mapy.  

Przewodniczący KBiRG Maciej Kordjak powiedział, aby radnym przesłać link. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie oceny 

aktualności studium i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Gołdap oraz miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za,  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za. 



 

7) 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz zwrócił się do kierownik wydziału GPO Beaty 

Kołakowskiej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego kwartału miasta Gołdap, ograniczonego: ulicą Stadionową, prawym brzegiem rzeki Gołdapy, 

brzegiem Zalewu Ustronie w kierunku północnym  do działki 408/2, wschodnią granicą działki 408/2, 408/1, 

w dół zachodnią granicą działki 269/3, dalej  w kierunku wschodnim do punktu styku działki 2018 z działką 

386 i następnie północną granicą działki 386 do ulicy Stadionowej. 

Kierownik wydziału GPO Beata Kołakowska powiedziała, że plan miejscowy sporządzony został  

w następstwie podjęcia Uchwały Nr LXXIV/527/2023 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 27 czerwca 2023 r.  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego kwartału 

miasta Gołdap, ograniczonego: ulicą Stadionową, prawym brzegiem rzeki Gołdapy, brzegiem Zalewu Ustronie 

w kierunku północnym do działki 408/2, wschodnią granicą działki 408/2, 408/1, w dół zachodnią granicą 

działki 269/3, dalej w kierunku wschodnim do punktu styku działki 2018 z działką 386 i następnie północną 

granicą działki 386 do ulicy Stadionowej. Miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego kwartału miasta 

Gołdap, ograniczonego: ulicą Stadionową, prawym brzegiem rzeki Gołdapy, brzegiem Zalewu Ustronie  

w kierunku północnym do działki 408/2, wschodnią granicą działki 408/2, 408/1, w dół zachodnią granicą 

działki 269/3, dalej w kierunku wschodnim do punktu styku działki 2018 z działką 386 i następnie północną 

granicą działki 386 do ulicy Stadionowej nie narusza ustaleń zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Gołdap, przyjętej Uchwałą Nr LXVIII/502/2023 Rady 

Miejskiej w Gołdapi z dnia 28 marca 2023 r. Plan dotyczy obszaru o powierzchni  

ok. 10,87 ha, zlokalizowanego w obrębie Gołdap 1. Granice obszaru objętego planem oznaczono symbolem 

graficznym na rysunku planu, sporządzonym w skali 1:1000, stanowiącym załącznik nr 1 do uchwały 

w sprawie uchwalenia ww. planu. Do sporządzania planu miejscowego przystąpiono celem uporządkowania 

przestrzeni położonej między ul. Stadionową, rzeką Gołdapą i Zalewem Ustronie oraz przygotowania terenów 

inwestycyjnych pod rozwój m. in. infrastruktury sportowej, rekreacyjnej i usługowej. Miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego kwartału miasta Gołdap, ograniczonego: ulicą Stadionową, prawym 

brzegiem rzeki Gołdapy, brzegiem Zalewu Ustronie w kierunku północnym do działki 408/2, wschodnią 

granicą działki 408/2, 408/1, w dół zachodnią granicą działki 269/3, dalej w kierunku wschodnim do punktu 

styku działki 2018 z działką 386 i następnie północną granicą działki 386 do ulicy Stadionowej ustala tereny 

budowlane: teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej wolnostojącej, teren usług sportu i rekreacji oraz 

tereny usług turystyki lub usług sportu i rekreacji, tereny komunikacji: tereny dróg dojazdowych i teren 

komunikacji pieszo-rowerowej, a także teren lasu, tereny zieleni urządzonej i tereny zieleni naturalnej. 

Zgodnie z wnioskiem zgłoszonym na dyskusji publicznej, wprowadzono korektę linii zabudowy w terenie 

oznaczonym symbolem 1US, zgodnie z linią rozgraniczającą terenu. Wprowadzona zmiana, nie wymagała 

ponowienia procedury planistycznej, ponieważ wniosek zgłoszony został przez właściciela terenu i zarządcę 

drogi, przy której położony jest ww. teren. Obszar objęty planem miejscowym jest przeznaczony  

pod zabudowę w obowiązującym studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego.  

W planie uwzględniono wymagania ładu przestrzennego, efektywne gospodarowanie przestrzenią oraz walory 

ekonomiczne przestrzeni poprzez: 

1) kształtowanie struktur przestrzennych przy uwzględnieniu dążenia do minimalizowania 

transportochłonności układu przestrzennego – utrzymano istniejący układ drogowy oraz zaprojektowano 

nowy teren ciągu pieszo-rowerowego; 

2) lokalizowanie nowej zabudowy mieszkaniowej w sposób umożliwiający mieszkańcom maksymalne 

wykorzystanie publicznego transportu zbiorowego jako podstawowego środka transportu – parametry dróg 

umożliwiają prowadzenie transportu zbiorowego; 

3) zapewnianie rozwiązań przestrzennych, ułatwiających przemieszczanie się pieszych i rowerzystów – 

rozwiązania planu miejscowego nie utrudniają przemieszczania się pieszych i rowerzystów; 

4) zaplanowanie lokalizacji zabudowy na obszarze w najwyższym stopniu do tego przygotowanym, 

z dostępem do sieci komunikacyjnej, wyposażonym w sieci infrastruktury technicznej, adekwatne dla nowej, 

planowanej zabudowy. 

Wpływ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na finanse publiczne, w tym budżet 

gminy Gołdap, został oszacowany w prognozie skutków finansowych uchwalenia planu miejscowego. Plan 

miejscowy dotyczy zagadnień określonych w art. 15 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 977 ze zm.) i ustala m.in.: zasady ochrony 

i kształtowania ładu przestrzennego, zasady ochrony środowiska, przyrody i krajobrazu, zasady kształtowania 

zabudowy oraz wskaźniki zagospodarowania terenu, zasady modernizacji, rozbudowy i budowy systemów 

komunikacji i infrastruktury technicznej. Przyjęte rozwiązania projektowe zapewnią możliwość 

zagospodarowania obszaru objętego planem, zgodnie z wymogami ładu przestrzennego. Zgodnie z ustawą  



z dnia 3 października 2008 r. o udostępnieniu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa 

w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 1094 ze zm.) 

uzyskano wymagane ww. ustawą uzgodnienia Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska oraz 

Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego, dotyczące zakresu i stopnia szczegółowości informacji 

wymaganych w prognozie oddziaływania na środowisko, sporządzonej do miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. Na podstawie tej ustawy Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska  

w Olsztynie oraz Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Gołdapi zaopiniowali projekt planu 

miejscowego wraz z prognozą oddziaływania na środowisko.Biorąc pod uwagę powyższe, przedstawiono 

Radzie Miejskiej w Gołdapi projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

kwartału miasta Gołdap, ograniczonego: ulicą Stadionową, prawym brzegiem rzeki Gołdapy, brzegiem Zalewu 

Ustronie w kierunku północnym do działki 408/2, wschodnią granicą działki 408/2, 408/1, w dół zachodnią 

granicą działki 269/3, dalej w kierunku wschodnim do punktu styku działki 2018 z działką 386 i następnie 

północną granicą działki 386 do ulicy Stadionowej. Plan miejscowy po uchwaleniu będzie stanowił należytą 

podstawę formalną i merytoryczną do wydawania decyzji o pozwoleniu na budowę dla inwestycji 

projektowanych w jego obszarze. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego kwartału miasta Gołdap, ograniczonego: ulicą 

Stadionową, prawym brzegiem rzeki Gołdapy, brzegiem Zalewu Ustronie w kierunku północnym  do działki 

408/2, wschodnią granicą działki 408/2, 408/1, w dół zachodnią granicą działki 269/3, dalej  w kierunku 

wschodnim do punktu styku działki 2018 z działką 386 i następnie północną granicą działki 386 do ulicy 

Stadionowej. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za,  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za. 

8)  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz zwrócił się do kierownik wydziału GPO Beaty 

Kołakowskiej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w mieście Gołdap. 

Kierownik wydziału GPO Beata Kołakowska powiedziała, że celem niniejszej uchwały jest uczczenie 

pamięci Burmistrza Gołdapi w latach 1990-2014 Marka Aleksandra Mirosa, jednego z najwybitniejszych 

polskich samorządowców, który wybitnie zasłużył się Gołdapi kierując gołdapskim samorządem  

w najtrudniejszych latach transformacji ustrojowej lat 90-tych XX wieku wyznaczając nowe kierunki rozwoju. 

W aspekcie przewidywanych skutków społecznych – wzbudzanie refleksji wśród mieszkańców i licznie 

odwiedzających nasze miasto gości, kuracjuszy sanatoryjnych – teraz i w przyszłości.  To także cywilizowana 

forma promocji naszej małej ojczyzny, postrzegana przez pryzmat akceptacji i otwartości na fakty budujące 

naszą historię. 

Członek komisji Sylwia Wrzesień – Kisielewska zapytała, czy rodzina wyraziła zgodę. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że jeszcze przed sesją skontaktuje się z rodziną w tej 

sprawie.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

nadania nazwy ulicy w mieście Gołdap. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za, 1 wstrzymujący się  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za, 1 wstrzymujący się 

 

 

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

 

       Protokołowała               Przewodniczący/a Komisji 

     Katarzyna Krusznis                      


